
2010. március 18. Szarvas és Vidéke 10

A WWF nemzetközi természetvédelmi szervezet világméretű kez-
deményezése a „Föld Órája” akció, melynek célja a globális felmele-
gedés elleni összefogás hangsúlyozása. 2010. március 27-én negyedik 
alkalommal kerül megrendezésre az esemény, melynek keretében 
20.30 órakor világszerte elsötétülnek a fények, és emberek milliói 
kapcsolják le a világítást otthonaikban vagy munkahelyükön. 

Szarvas város is csatlakozott az akcióhoz, a település regisztrál-
ta magát a világszervezet hivatalos weboldalán. Az akció keretében 
tisztelettel kérjük a város lakosságát, hogy 2010. március 27-én 
20.30 – 21.30 óra között otthonaikban kapcsolják le a világítást.

Együttműködésüket megköszöni 
Szarvas Város Önkormányzata Polgármesteri Hivatala.

„Föld Órája” akció

Meghívó
Értesítem a tagságot, hogy a Szarvas-Békésszentandrási Kö-

rös-Holtág Hasznosító Egyesület  közgyűlését 2010. március 
29-én  (hétfőn) 16:00 órai kezdettel  tartjuk a szarvasi Város-
háza (Szarvas, Szabadság út 25-27) földszinti nagy-tanácskozó 
termében.

Napirendi pontok:
1. Elnökség beszámolója a 2009. évi tevékenységről
2. Beszámoló a 2009. évi gazdálkodásról, zárszámadás
3. Ellenőrző Bizottság beszámolója
4. Fegyelmi Bizottság beszámolója
5. 2010. évi munkaterv megvitatása és elfogadása
6. 2010. évi költségvetés megvitatása, elfogadása
7. Közhasznúsági jelentés megvitatása, elfogadása
8. Egyebek
Határozatképtelenség esetén a közgyűlést aznap 16:30 óra idő-

pontra újra összehívom, s ekkor az már Alapszabályunk szerint a 
megjelentek számától függetlenül határozatképesnek minősül és 
megtartásra kerül.

A közgyűlésre az egyesület tagjait ezúton meghívom, megjele-
nésükre feltétlen számítok.  

Szarvas, 2010. március 16. 
Tisztelettel:           Gaál Sándor, egyesületi  elnök

Az elmúlt év értékelésére gyűlt ösz-
sze március 11-én, a hamarosan harmadik 
születésnapját ünneplő közhasznú egye-
sület tagsága. A SZIE Víz- és Környezet-
gazdálkodási Karának dísztermében ren-
dezett közgyűlésen részt vett a kar képvi-
seletében Csengeri Erzsébet tanársegéd és 
Baranyi Beatrix a hallgatói önkormányzat 
közelmúltban megválasztott elnöke.

Kovács Pál levezető elnök nyitó szavai 

után dr. Köhler Mihály, a Tessedik Öreg-
gazdász Egyesület elnöke számolt be az el-
múlt esztendőre tervezett feladatok végre-
hajtásáról és a 2010 évre szóló tervekről.

Az elmúlt év feladatai közül sikeres volt 
az iskolatörténeti kiállítás további gyara-
pítása korabeli dokumentumokkal, többek 
között a m. kir. Középfokú Gazdasági Tan-
intézet díszöltönyével – amit Bagó Lajos, a 
legidősebb egyesületi tag be is mutatott. 

A karral közös kiadásban újabb 
három kötet jelent meg az Ag-
rártörténeti Füzetek sorozatban. 
Bővültek kapcsolataink a SZIE 
mellett működő Gödöllői Öreg-
diákok Baráti Köre Egyesületé-
vel, valamint a Mezőgazdasági 
Múzeummal. Az egyesület kép-
viselte magát a helyi eseménye-
ken: Ruzicskay-szobor avatásán, 
a Sárguláson, a kar diplomaáta-
dó ünnepségén, valamint a tanév-
nyitó és díszoklevél átadó ünnep-
ségeken. Az egyesület segítette 
a szarvasi Tessedik Sámuel Mú-
zeum alkalmi rendezvényeit (Cs. 
Pataj Mihály emlékkiállítást és 
Matók Sándor szarvasi fotográfus 
emlékére rendezett kiállítást). 

A karral közösen sikerült elér-
ni, hogy a volt Bikazugi major, a 
Gazdasági Tanintézet régi okta-
tási épülete és a volt tanári lakás 
épülete ideiglenes védelmet ka-
pott. A védelmet a Műemlékvé-
delmi Felügyelőség 2010. július 
29-ig meghosszabbította.

Szívünkön viseljük, és aggódva 
fi gyeljük Szarvas egyik legrégeb-
bi épülete, a Tessedik-tanya sor-
sát. Az egyesület elő kívánja segí-
teni az épület további állagromlá-
sának megakadályozását és méltó 
hasznosítását.

Az elnöki beszámoló után a 
Felügyelő Bizottság jelentése 

hang zott el Gyulavári András elnök tol-
mácsolásában, aki megállapította, hogy 
az egyesület gazdálkodása 2009-ben meg-
felelt a szabályoknak. Az egyesület taka-
rékosan, fegyelmezetten gazdálkodott, 
számláit határidőre kifi zette. A feladatok 
időarányosan – a tervezettnek megfelelő-
en – végrehajtásra kerültek. A bevételek 
alapvető forrását a tagdíjak (25 %) és a tá-
mogatások (75%) képezték. Hangsúlyozta, 
hogy az egyesület működése során jogsza-
bálysértés, mulasztás vagy a szervezet ér-
dekeit sértő esemény nem történt. A beszá-
molóban ajánlásokat is megfogalmazott a 
Felügyelő Bizottság a jövőre vonatkozó-
an. Javasolták a kar és az egyesület kö-
zötti együttműködési megállapodás felül-
vizsgálatát, az alapszabály módosításának 
előkészítését és közgyűlés elé terjesztését, 
valamint további szponzorok, támogatók 
megnyerését.

Dr. Köhler Mihály elnök a 2010. évre 
szóló tennivalókat a következőkkel egészí-
tette ki:

Növelni kell a taglétszámot és tovább 
építeni a külső kapcsolatokat. Folytatni 
kell az Agrártörténeti Füzetek kiadását, 
törekedni kell az ideiglenes védettség alatti 
épületek végleges engedélyének megszer-
zésére a kar vezetésével együttműködve. 

Továbbra is szorgalmazzuk a volt Bika-
zugi Tangazdaság földterületének meg-
szerzését, valamint a Tessedik-tanya hasz-
nosításának megnyugtató megoldását.

A 2010. évre előterjesztett tervek elfoga-
dása után a közgyűlésen hozzászólásokra 
nyílt lehetőség. A visszafogott hozzászólá-
sok az egyesület munkája további javításá-
ra helyezték a hangsúlyt.

A hivatalos rész befejezése után a jelen-
lévők megkóstolhatták Kergyik Gyuri bá-
csi tagtársunk kisüsti pálinkáját, sőt még a 
Szarvas-Fish Kft termékeiből összeállított 
uzsonnából és a Köhler-ökopince kitűnő 
borából is fogyaszthattak.

Dr. Szitó János

Évzáró közgyűlést tartott a Tessedik Öreggazdász Egyesület

Bagó Lajos a díszruhában, az egyesület 
zászlajával
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Családi játszóház
A „Napfény” Evangélikus Óvodában március 20-án, szom-

baton délelőtt 9 órától 11 óráig Kiss Júlia népi iparművész ve-
zetésével Húsvét előtti játszóházat tartunk. Lehetőség nyílik 
tojás írókázásra, mézeskalács díszítésre. Minden érdeklődőt 
szeretettel várunk. Óvodások csak szüleikkel együtt tevékeny-
kedhetnek.                                      Az óvoda felnőtt közössége


